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خبر

بهداشت و سلامت

توضیح »سازمان غذا و دارو« درباره ورود 
واکسن های تک دُز به کشور؛

واکسن تک دوز به معنای نیاز
 به یکبار تزریق نیست

در پی انتشار خبری مبنی بر ورود واکسن تک دوز به کشور و 
برداشت نادرست مبنی بر تک دوز بودن این واکسنها، سازمان 
غذا و دارو اعلام کرد: واکسن تک دوز به معنای نیاز به یکبار 
تزریق نیست؛ بلکه ویال واکسن های وارد شده حاوی یک دوز 

است.
سازمان غذا و دارو در اطلاعیه ای اعلام کرد: واکسن های 
قبلی حاوی ویال های ۶ دوز، ۱۰دوز یا ۲ دوز بودند و این 
سری اخیر دارای ویال تک دوز است و حتما باید دوز دوم آن 

نیز تزریق شود.
سازمان غذا و دارو در این اطلاعیه تصریح کرد: واکسن تک دوز 
مورد اشاره در خبر، به معنای آنچه که مانند واکسن جانسون 
اند جانسون و اسپوتنیک لایت که نیاز به یک دوز تزریق دارند، 

نبوده و در انتقال مطلب اشتباه رخ داده است.  
در این اطلاعیه تاکید شده است: واکسن سینوفارم، واکسن 
تک دوز نبوده بلکه باید بعد از یک دوره، دوز دوم آن هم تزریق 
شود و واکسن های وارداتی اخیر هم مانند همان واکسن های 
سینوفارم قبلی که برای بزرگسال استفاده می شد، می باشد و 

دارای همان خصوصیات و برند هستند.
گفتنی است، جمعیت هلال احمر از ورود اولین محموله تک 
دز واکسن کرونا )سینوفارم( برای سنین ۳ تا ۱۷ سال به کشور 

خبر داده بود.

آغاز مطالعه روی نوعی داروی خوراکی؛

فایزر بعد از واکسن، داروی کرونا 
درست می کند

شرکت داروسازی فایزر از آغاز مطالعه روی نوعی داروی خوراکی 
برای پیشگیری از خطر ابتلا به بیماری کووید-۱۹ خبر داد، شرکت 
داروسازی فایزر روز دوشنبه اعلام کرد: مطالعه ای را آغاز کرده تا 
اثربخشی نوعی داروی ضد ویروسی خوراکی در پیشگیری از ابتلا 
به بیماری کووید-۱۹ در بین افرادی که در معرض ویروس قرار 
-PF گرفته اند، آزمایش شود. فایزر اعلام کرد: این دارو موسوم به
۰۷۳۲۱۳۳۲ را در حداکثر ۲۶۶۰ فرد ۱۸ ساله و بالاتر که از سلامت 
کامل برخوردارند و در خانواده ای زندگی میکنند که یک نفر از 
آنان به بیماری کووید-۱۹ مبتلاست، مورد آزمایش قرار میدهد، 
از داروی ریتوناویر  دُز کمی  با   ۰۷۳۲۱۳۳۲-PF در این بررسی
آزمایش میشود. فایزر همچنین اوایل ماه جاری اعلام کرده بود 
که آزمایش روی داروی PF-۰۷۳۲۱۳۳۲ را برای درمان بیماران 
کووید-۱۹ در افراد بزرگسال که بیماری شان با علامت همراه است 

و در بیمارستان بستری نشده اند، آغاز کرده است.

محیط زیست

از اواسط دهه ۸۰ روند خشک شدن دریاچه ارومیه - 
بزرگترین دریاچه داخلی کشور - به محل نگرانی و یکی 
از بزرگترین دغدغه های زیست محیطی کشور و حتی 
منطقه تبدیل شده است؛ دریاچه ای در مرز آذربایجان 
غربی و آذربایجان شرقی که خشک شدن آن علاوه بر آثار 
مخربی که بر اکوسیستم و حیات اجتماعی جوامع بومی 
منطقه برجای می گذارد، می تواند این دریاچه را به یکی از 

بزرگترین منابع گردوغبار نمکی منطقه تبدیل کند.
از حدود ۱۵ سال گذشته در پی اطلاع رسانی و هشدار 
کارشناسان نسبت به وضعیت دریاچه ارومیه اکنون دیگر 
کسی نیست که نگران حیات این دریاچه نباشد. ستاد 
احیای دریاچه ارومیه در دولت یازدهم نیز برای رسیدگی 
به وضعیت این دریاچه در سال ۹۲ آغاز به کار کرد و از  
نخستین اقداماتی که در زمینه احیای این دریاچه انجام 
شد، متوقف کردن ۳۳ سد در  دست اجرا و یا مطالعه در 
حوضه آبریز دریاچه ارومیه بود که از جمله مهمترین 

آن ها می توان به توقف احداث چهار سد بزرگ ملی 
سیمینه، لیلان،  باراندوز و نازلو در کنار سایر سدهای 

این حوضه اشاره کرد.
در حالی که  کارشناسان دلایل متعددی از جمله 
احداث  دریاچه،  روی  بزرگراه  احداث  خشکسالی، 
بی رویه سد و استفاده بی رویه از منابع آب حوضه 

دریاچه  شدن  خشک  علل  به عنوان  را  دریاچه  آبریز 
ارومیه عنوان کردند که برخی دیگر از کارشناسان سد 
سازی را در خشک شدن دریاچه بی تاثیر می دانستند. با 
این حال با توجه به اینکه مساحت آبی ناچیزی از دریاچه 
ارومیه باقی مانده بود، تصمیم به توقف سدسازی در 
حوضه آبریز دریاچه ارومیه گرفته و طبق اعلام وزارت 
نیرو عملیات احداث دو سد نازلو و باراندوز در سال ۹۳ 

در راستای احیای دریاچه ارومیه متوقف شد.
با این حال سال گذشته زمزمه های تکمیل سدهای نیمه 
ساخت در حوضه آبریز دریاچه ارومیه از جمله آن ها سد 
از  موجی  دیگر  بار  »باراندوز«   و  »لیلان چای«  »نازلو«، 
نگرانی ها را درباره وضعیت و سرنوشت این دریاچه به 
همراه داشت اما مسعود تجریشی - مدیر دفتر برنامه 
ریزی و تلفیق ستاد احیای دریاچه ارومیه - با اعلام اینکه 

»عملا هرگونه بارگذاری جدید در حوضه آبریز این دریاچه 
تا هفت سال دیگر که دریاچه ارومیه کامل احیا شود 
ممنوع است« از شدت این نگرانی ها کاست. این ستاد 
همچنین اظهار کرده بود که »اگر قرار باشد سدهای نیمه 
ساخته تکمیل شوند وزارت نیرو باید آب بیشتری را به 
سمت دریاچه ارومیه رها کند و به همین دلیل کار برای 

وزارت نیرو بسیار پیچیده خواهد شد.«
اما حالا بار دیگر تکمیل ساخت برخی سدهای حوضه 
شده  مطرح  نازلو  سد  جمله  از  ارومیه  دریاچه  آبریز 
است.  یاسر رهبردین- مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 
آذربایجان غربی - در دیدار با نماینده مردم ارومیه در 

مجلس شورای اسلامی درباره از سرگیری ساخت سد 
نازلو و ضرورت و فوریت قرار گرفتن این اقدام در دستور 
کار مسئولان کشوری و استانی اظهاراتی کرده و معتقد 
است که سدها موجب تخریب دریاچه ارومیه نبوده اند 
و تغییر رژیم بارش ها که باعث کاهش مدت و زمان 
آبی،  به  دیم  زمین های  کاربری  تغییر  شده،  بارش ها 
تغییر الگوی کشت از محصولات کم آب بر به پر آب 
بر و پل میانگذر دریاچه ارومیه که باعث برهم خوردن 

اکوسیستم و گردش آب دریاچه ارومیه شده است از 
دلایل اصلی خشکی دریاچه ارومیه هستند.

او تکمیل سد نازلو را از راهکارهای لازم برای مقابله با 
تغییرات اقلیمی، کنترل سیلاب و  تامین آب شرب 
مردم ارومیه و روستاهای منطقه برشمرده، در حالی که 
کمتر از دو هفته  پیش مدعی  بود که مشکل تامین آب 

شرب در استان آذربایجان غربی وجود ندارد.
محسن موسوی خوانساری - کارشناس آب- ضمن انتقاد 
از اجرای هرگونه عملیات سدسازی در حوضه آبریز دریاچه 
ارومیه معتقد است که تلاش برخی مسئولان برای اجرا 
و تکمیل سد نازلو و سایر سدهای نیمه ساخت در حوضه 
آبریز دریاچه ارومیه درحالیست که ستاد احیای دریاچه 

ارومیه مدتی است که عملا فعالیتی ندارد.
این کارشناس آب با اشاره به اینکه در سال ۹۲ و در بدو 
تشکیل ستاد احیای دریاچه ارومیه،  ۳۳ سد مطالعاتی 
و هفت سد اجرایی با ظرفیت یک میلیارد ۳۰۰ میلیون 
متر مکعب با دستور هیات دولت متوقف شد، اظهار 
می کند: از سال ۹۲ تاکنون مطالعه و اجرای طرح های 
سدسازی در حوضه آبریز دریاچه ارومیه ممنوع بود 
اما متاسفانه در غیبت ستاد احیای دریاچه ارومیه، 
برخی مسئولان در تلاش برای اجرایی کردن احداث 
آبریز این دریاچه  سدهای نیمه ساخت در حوضه 
هستند. در چنین شرایطی ضروری است که فعالیت 
این ستاد مجدد از طرف رییس سازمان حفاظت محیط 

زیست و با دستور هیات دولت  پیگیری شود.
موسوی با بیان اینکه قرار بود حدود ۲ میلیارد و ۵۰۰ 
متر مکعب از هفت میلیارد متر مکعب آب تجدیدپذیر 
حوضه دریاچه ارومیه به احیای این دریاچه اختصاص 
یابد، درباره  پیامدهای تکمیل سدهای نیمه ساخت در 
حوضه آبریز دریاچه ارومیه از جمله سد »نازلو« تصریح 
می کند: با توجه به اینکه حجم این سدها بیش از مقدار 
آب تجدیدپذیر مصرفی خواهد بود، از این رو تکمیل 
جریانات  قطع  و  زیرکشت  افزایش سطح  باعث  آن ها 
آبی به دریاچه ارومیه به میزان بیش از ۱۰۰ میلیون متر 
مکعب در سال خواهد شد و این امر خشک شدن دریاچه 

ارومیه را درپی دارد.

تکمیل پروژه های سدهای نیمه ساخت حوضه »دریاچه ارومیه«؛

تیشه ای بر جان!

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید ناصر اربابیان را گرامی می دارد

کرونا در ایران

روند کاهش مرگ و میر روزانه بیماری کرونا در کشور پس 
از عبور از قله خیر پنجم بیماری مشهود است به گونه ای که 
مرگ و میر جدید روزانه در ۱۶ استان کشور، روز گذشته کمتر 
از ۵ نفر بود که یکی از عمده ترین دلایل آن در کنار فداکاری 
ها و تلاش های شبانه روزی مدافعان سلامت، تسریع در 
واکسیناسیون عمومی علیه کرونا، بیشتر این استان ها از 
استان هایی هستند که سن واکسیناسیون در آنها تا قبل 
از برداشتن محدودیت سنی، کمتر از سایر نقاط کشور بود 
و یا درصد پوشش واکسیناسیون در آنها مناسب بوده است.

بر اساس این گزارش استان های کرمان، هرمزگان و خراسان 
جنوبی هیچ موردی از مرگ و میر بیماران کرونا نداشته اند 
و در استان های یزد، ایلام، سمنان و سیستان و بلوچستان 
در شبانه روز گذشته، فقط یک مورد مرگ و میر کرونایی 

ثبت شده است.
همچنین استان های مرکزی، بوشهر و کهگیلویه و بویراحمد 
در این بازه زمانی، هر کدام فقط دو مورد مرگ و میر کووید۱۹ 
داشتند و در استان های همدان، اردبیل و زنجان در شبانه 
روز گذشته، سه مورد مرگ و میر کرونایی ثبت شده است، 
همچنین در استان خراسان شمالی، ۴ مورد و در استان های 
لرستان و چهارمحال و بختیاری، ۵ مورد مرگ و میر بیماران 

کووید۱۹ ثبت شده است.
طی ۲۴ ساعت گذشته ۲۸۹ بیمار مبتلا به کرونا جان خود را 
از دست دادند که مجموع  فوت شدگان به ۱۱۹ هزار و  ۶۴۹ 
نفر رسید. بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی،  ۱۴ هزار و 
۴۷۰ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که 

۲ هزار و  ۲۱۹ نفر از آنها بستری شدند.

»مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت« اعلام کرد:

مرگ و میر روزانه کرونا در ۱۶ استان کمتر از ۵ نفر بود

در حالی که  کارشناسان دلایل متعددی از جمله خشکسالی، احداث بزرگراه روی دریاچه، احداث بی رویه سد و استفاده بی رویه از منابع 
آب حوضه آبریز دریاچه را به عنوان علل خشک شدن دریاچه ارومیه عنوان کردند که برخی دیگر از کارشناسان سد سازی را در خشک شدن دریاچه 

بی تاثیر می دانستند. با این حال با توجه به اینکه مساحت آبی ناچیزی از دریاچه ارومیه باقی مانده بود، تصمیم به توقف سدسازی در حوضه آبریز دریاچه 
ارومیه گرفته و طبق اعلام وزارت نیرو عملیات احداث دو سد نازلو و باراندوز در سال ۹۳ در راستای احیای دریاچه ارومیه متوقف شد.
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»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »اکبر ناظری پور«اجتماعی
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

خاطره بازی

فرماندار فردیس گفت: شهدا را باید به مردم به ویژه جوانان 
بشناسانیم و وصیتنامه هایشان و عملکردشان را به جوانان 
بدهیم که بخوانند. باید خاطراتشان را برای نسل جدید بازگو 

کنیم و قدردان زحمات و ایثارگری های این شهدا باشیم.
  در آستانه هفته دفاع مقدس با ابولفضل اینانلو فرماندار 
فردیس از جانبازان و رزمندگان ۸ سال دفاع مقدس گفت وگو 
کردیم. او از فرزندان البرز و متولد شهرستان اشتهارد است و 

مدتی هم فرماندار این شهر بوده است.  
  فرماندار فردیس ضمن گرامیداشت یاد شهدا و ایثارگری های 
رزمندگان اسلام، جانبازان و تکریم خانواده های آن ها، قوام، 
عزت و اقتدار نظام اسلامی را مرهون خون شهدا دانست و 
افزود: ما جاماندگان این قافله سرافرازیم که جانانه در مقابل 
دشمن ایستادند و با نثار خون خود از میهن اسلامی دفاع 

کردند.  
چگونگی  و  جبهه  در  حضورش  مدت  خصوص  در  وی 
مجروحیتش گفت: ما کاری نکردیم مدتی در جبهه بودیم 
و با جراحت ناچیزی برگشتیم. کار شهدا کارستان بود که 
با اخلاص و ایثار، جانشان را در راه دفاع از اسلام و میهن 
اسلامی فدا کردند. من در سال ۶۰ وقتی ۱۶ سالم بود به عنوان 
بسیجی به جبهه رفتم و تا پایان جنگ به صورت متناوب 
و در مقاطع مختلف در جبهه و در عملیات هایی از جمله 
والفجریک، رمضان، در سال ۶۲ در منطقه فکه و در زمان های 
دیگر در مناطق مختلف حضور داشتم. آن وقت ها تازه لشکر 
سیدالشهدا در حال شکل گیری بود. من و اغلب بچه های کرج 
جزو تیپ ۲ محمد رسول الله بودیم. عملیات رمضان در تیرماه 
سال ۶۱ در منطقه عملیاتی جنوب کشور در قسمتی از پاسگاه 

زید آغاز شد که من در مرحله دوم عملیات رمضان مجروح 
شدم.

اینانلو از دوران دفاع مقدس به عنوان دوران طلایی یادکرد و 
ادامه داد: دوران دفاع مقدس سراسر خاطرات به یاد ماندنی 

ارزشمند  بود. در دوران دفاع مقدس آنچه که بسیار 
بی  تلاش  و  اشتیاق  فداکاری،  ایثارو  بود، 

وقفه همه برای خدمت به مردم بود، 
همه سعی می کردند تا راهی برای 

خدمت بیشتر به مردم  پیدا کنند.  

آیت الله سلطانی؛ شهیدی از 
اشتهارد و حاکم شهر کرج 

وی با یادآوری خاطرات دوران 
دفاع مقدس گفت: آن وقت ها 

مثل حالا نبود که برخی ها برای 
گرفتن مسئولیت یا امتیاز، به زور 

و یا کارهای عجیب و غریب متوسل 
شوند که اصلا هم شایسته نیست. یادم 

هست هر کسی که به او مسئولیتی سپرده می 
شد، سنگینی بار مسوولیت را به شدت احساس می کرد و 
تمام  تلاشش را برای انجام  بهتر آن به کار می گرفت. بسیار 
بودند شهدایی که این خصیصه را داشتند. مثل شهید آیت 
الله سلطانی که از علمای بزرگ استان البرز و از اهالی اشتهارد 

بودند که من با ایشان ارتباط نزدیکی داشتم. 
ایشان امام جمعه اشتهارد و حاکم شهر 

کرج  بود که بعدها نماینده کرج در 
در  شد.  اسلامی  شورای  مجلس 
زمانی که آیت الله سلطانی حاکم 
رئیسی  آیت الله  بود  کرج  شهر 
هم  جمهوری  محترم  ریاست 
دادستان کرج و همکار ایشان 

خاطرات  تاکنون  که  بودند 
شهید  از  هم  بسیاری 

سلطانی نقل 

کردند.  
این شهید بزرگوار برای خدمت به مردم شب و روز نداشت و 
تمام هفته را کار می کرد و پیگیر مسائل شهرستان کرج بود 
که آن زمان از ساوجبلاغ تا شهریار و رباط کریم را شامل می 
شد. خدمتگزار صدیق مردم بود و همه به نیکی از ایشان 

یاد می کردند. 

پاکدستی و درستکاری مسوولان و 
افزایش اعتماد مردم 

با  ادامه  در  فردیس  فرماندار 
مفاهیم  انتقال  اینکه  بیان 
ارزشی فرهنگ ایثار و شهادت 
تکلیفی  جدید،  نسل  به 
فرهنگی  متولیان  برای همه 
دوران  در  که  کسانی  همه  و 
داشتند؛  حضور  مقدس  دفاع 
گفت: بر اساس تاکید مقام معظم 
رهبری)مدظله( بر توجه ویژه مسوولان 
به جوانان کشور و با توجه به تهاجم فرهنگی 
و هجمه دشمنان اسلام برای گمراه کردن جوانان، توجه ویژه 
به امور جوانان ضروری است، جوانان امروزی ایران اسلامی، 
همان جوانان دفاع مقدس هستند که غیرت و مردانگی 
اسلامی را در دفاع از حریم اهل بیت )ع ( نشان دادند و 
ثابت کردند اگر نظام مقدس اسلامی مورد تعدی قرار بگیرد در 
صحنه حضور پیدا می کنند. مثل همه شهدای مدافع 
حرم که نمونه های بسیاری در استان البرز داریم از 
جمله شهید مصطفایی و شهید اینانلو که اخیرا 
پیکر مطهرشان پس از چندسال که در سوریه مانده 
بود به میهن اسلامی بازگشت. مثل شهید آسمیه، 
شهید مسیب زاده، شهید جلیلوند و همه شهدای 

مدافع حرم فردیس.  
وی خاطرنشان کرد: مردم از مسوولان توقع خدمت 
دارند؛ تکریم ارباب رجوع، خدمتگزاری درست و 
خالصانه به مردم و پاکدستی و 
درستکاری همه مسوولانی 
که در دست اندرکار نظام 
مهمترین  از  هستند، 
مواردی است که می 

تواند افزایش اعتماد و رضایتمندی مردم را به همراه داشته 
باشد. اینانلو در پاسخ به این سوال که در ۴ سال گذشته  
شهرستان فردیس چقدر توانسته در حوزه دفاع مقدس و ترویج 
فرهنگ ایثار و شهادت موفق عمل کند، گفت: برای انتقال 
فرهنگ و مبانی ارزشی هر چقدر کار انجام شود باز هم کم 
است. علیرغم پیگیری ها و تلاش های انجام شده، در شهرستان 
فردیس در حوزه های فرهنگی و ترویج ارزش های دفاع مقدس 
به نتیجه مطلوب نرسیدیم؛ اگرچه می شد بیش از این که 
هست، کار انجام  شود.   وی افزود: توجه به تراکم جمعیت 
بیش از ۷۰۰ هزار نفر، کثرت جمعیت جوان، وجود قومیت ها 
و فرهنگ های مختلف و وجود اقشار آسیب پذیر در شهرستان 
فردیس، سرمایه گذاری در حوزه فرهنگی، ایجاد زیرساخت های 
فرهنگی و تلاش ویژه برای انتقال مبانی ارزشی و نهادینه کردن 
فرهنگ غنی ایثار و شهادت به نسل جوان، بیش از پیش 
مورد نیاز است.  اینانلو یادآور شد: از سویی شهرستان فردیس 
با بیش ۷۰۰ شهید، غنی از حضور خانواده های شهدای دوران 
دفاع مقدس، شهدای اقتدار، شهدای مدافع حرم و شهدای 
مدافع امنیت است و وجود ایثارگران و جانبازان بسیاری در 
این شهرستان، برکت و ظرفیتی برای ترویج فرهنگ ایثار و 
شهادت  در جامعه است که باید از این ظرفیت به به نحو 
احسن استفاده و فرهنگ ناب بسیجی نهادینه شود. در این 
انتشار  و  را در معرفی شهدا  میان نقش بی بدیل رسانه ها 
وصیتنامه های شهدا و سیره آنها نباید نادیده گرفت، مسوولان 
و رسانه ها باید همسو و همگام باهم در حوزه غنی سازی 

فرهنگی گام بردارند تا نتیجه مطلوب حاصل شود.
وی در پایان خاطر نشان کرد: شهدا را باید به مردم بشناسانیم 
و وصیتنامه هایشان و عملکردشان را به جوانان بدهیم که 
بخوانند. باید خاطراتشان را برای نسل جدید  بازگو کنیم و 

قدردان زحمات و ایثارگری های این شهدا باشیم.

روایتی از دوران طلایی دفاع مقدس؛

نباید شهدا فراموش شوند

باذن الله... 

چند سال پیش، گفت وگویی کوتاه با علیرضا زاکانی شهردار 
از شهدای  برادران شهید حسنی  در خصوص  تهران  فعلی 

منطقه۱۷ که به دارالشهدای تهران معروف است، داشتم، 
کرد:  تصریح  زاکانی  علیرضا  گپ و گفت،  این  ابتدای  در 

شهید والامقام عباس حسنی با شهید عبدالله 
نوریان فرمانده گردان تخریب لشکر ۱۰ 

بود،  مانوس  بسیار  سیدالشهدا 
شهید حسنی از بچه های تخریب 
لشکر 10 سیدالشهدا بود، بنده در 
و عملیات  والفجر 4  عملیات 
شهید  این  محضر  در  خیبر 
عزیز بودم، دو تا از برادران شان 
نیز در دوران دفاع مقدس به 

شهادت رسیدند.
با  حسنی  شهید  افزود:  وی 

نه  برادرش  شهادت  خبر  شنیدن 
تنها سستی به خود راه نداد، بلکه 

بعد از اینکه خبر شهادت برادرش را 
داشت  اصرار  شنید، 

منطقه  در 

بماند.
وقتی خبر به عباس رسید خیلی عادی برخورد کرد و هرچه 
شهید عبدالله نوریان و سایر دوستان اصرار کردند تا برای 
تشییع پیکر برادرش به تهران برود قبول نمی کرد و 
می گفت: جبهه به من نیاز دارد، البته با اصرار 

شهید نوریان به تهران رفت، اما زود برگشت.
این  پایان خاطرنشان کرد: مقصودم  وی در 
است که شهادت سر فصلی است برای بزرگ 
شدن، به گونه ای که افراد و خانواده هایشان 
به نوعی به بلوغ دست پیدا می کنند، این 
شهید و امثال او دنبال بهانه نمی گشتند، 
به  را  ما سهم خود  نمی گفتند  هیچ وقت 
انقلاب پرداختیم و لازم نیست دیگر هزینه ای 
بدهیم، بلکه با تمام وجود بر سر عهدی که 
با امام و یاران شان بسته بودند ماندند و بر 
اقتدا  سیدالشهدا)ع(  خود  مقتدای 
کردند. آن ها با تمام وجود، 
خود  داشته  همه 

را در طَبق اخلاص گذاشتند، خداوند هم آن ها را پذیرفت 
و ندای ارجعی الی ربک را شنیدند. ان شاءالله که ما نیز به 

جرگه آن ها بپیوندیم.
یاد همه شهدای دفاع مقدس گرامی باد....

ما او را برادر حسنی صدا می کردیم؛

اصرار شهید عبدالله نوریان به شهید حسنی...

مریم آقانوری

   خبرنگار

رضا شاعری

  نویسنده
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ورزشی

توپ و تور

لطفا این بار پاسخگو باشید؛

آقای داورزنی! حالا نوبت شماست به احترام منتقدان تمام قد بایستید! 

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »مهدی عطار اشرفی«
 - پیشکسوت سابق وزنه برداری - را گرامی می دارد

چه زود رئیس فدراسیون والیبال به انتقادهای منتقدان 
نسبت به عملکرد فدراسیون والیبال تاخت وتاز کرد و با 
رقابت های  در  بزرگسالان  تیم ملی  قهرمانی  مقام  کسب 
نچندان مطرح آسیایی باد به غبغب انداخت و در مقابل  
منتقدان قد علم کرد و اظهار داشت: »کسانی که در دو 
ماه گذشته به گونه های مختلف علیه عملکرد فدراسیون 
والیبال به انتقاد پرداختند، باید امروز به احترام کادرفنی 
تمام ایرانی و بازیکنان تیم ملی تمام قد، به پا خیزند و 

بایستد.«
در  ایران  والیبال  تیم ملی  ناکامی  از  پس  که  منتقدانی 
بازی های المپیک از روی دلسوزی و عشق و علاقه ای که به 
والیبال دارند، از نحوه عملکرد فدراسیون در انتخاب ولادیمیر 
آلکنو سرمربی روسی تیم ملی و نتایج حاصله و عدم توجه و 
حمایت از تیم های پایه به ویژه تیم ملی والیبال جوانان به 
انتقاد پرداختند و خاطر نشان کردند که؛ واقعيت ها به روش 
در پیش گرفته داورزنی و افراد غیروالیبالی اطرافیان وی 
به سود والیبال ایران نمی باشد، داورزنی رئیس خودشیفته 
فدراسیون والیبال بار دیگر مغرورانه و خیلی زود بر مسند 
قضاوت جلوس فرمود و واکنش نشان داد و عنوان کرد: 
افراد منتقد امروز باید به احترام جوانان ملی پوش با رهبری 

مربیان ایرانی تمام قد بایستند!
غافل از اینکه سرمربی موفق تیم بزرگسالان که بلافاصله از 
ژاپن به ایتالیا سفر کرد، با جوانان مدافع قهرمانی که حتی 
یک بازی تدارکاتی هم نداشتند و ناهماهنگی در این تیم 
موج می زد از صعود به دور بعد باز می ماند! آقای داورزنی 
انتقاد سازنده منتقدان والیبال چه بود؟ جز این بود که یک 
مربی قادر نیست دو تیم بزرگسالان و جوانان را همزمان 
هدایت کند؟ و یک نفر نمی تواند سرپرست و یا مدیرفنی 
تیم های نوجوانان، جوانان و بزرگسالان باشد؟ که در هیچ 

دنیا مرسوم نیست؟
آقای داورزنی! حالا نوبت شماست، که به افتخار منتقدانی 
که به وظایف و رسالت خود عمل کردند و به توجه بیشتر 
به کار سازندگی و پایه سخن گفتند و یا در رسانه های 
نوشتاری اشاراتی داشتند، کلاه از سر بردارید و تمام قد 

بایستید و از آنان معذرت خواهی کنید.
بار دیگر ثابت  اینکه  تاُمل است  به واقع قابل 

غیر  اطرافیان  با  فدراسیون  می شود، 
مدیریت  توانایی  خود،  والیبالی 

واقعی را ندارد! به گواه اکثر 
والیبال  کارشناسان 

کارشناسان  نه 
به  توجه  مجازی، 
و  سازندگی  کار 
موضوع  زیربنایی 

بسیار با اهمیتی است که در سال های اخیر به صورت 
جدی از سوی فدراسیون به آن پرداخته نشده است!

اینکه از قدیم گفته می شود و درست هم گفته می شود؛ 
بیشترین خطای انسان از ناحیه زبان است، مثلی است 
که با واقعیات همسویی دارد، به همین دلیل هم انسان 
باید به شدت مراقب گفتار خود باشد، در واقع فردی اگر 
طالب خودسازی است باید مراقب کلامی که بر زبان جاری 
می سازد باشد، که گفته اند زبان سرخ سر سبز را می دهد 

بر باد!
سنی  رده های  در  ما  والیبال  کنیم  قبول  باید  متاسفانه 
نوجوانان و جوانان که عنوان قهرمانی مردان جهان را در 
کارنامه دارند، افول کرده است، انصافاً باید رئیس فدراسیون 
با چنین الفاظی که از منتقدان یاد کرده و از آنها خواسته 
است، تمام قد بایستید! از یک رئیس پرمدعا بعید نیست، 
چرا که تیم ملی بزرگسالان که از جوانان پرشور و بانگیزه ای 
همچون صابر کاظمی، میثم صالحی علی اصغر مجرد، جواد 
کریمی،  امیرحسین توخته، اسماعیل مسافر، امیرحسین 
اسفندیار، رضا عابدینی، مهدی جلوه و ابوالفضل قلی پور در 
کنار کاپیتان باتجربه ای بنام میلاد عبادی پور و محمدرضا 
حضرت پور به عنوان لیبرو سود می برد، با غلبه بر تیم های 
ضعیفی مانند هنگ کنک، تایلند، پاکستان، کره جنوبی و 
چین  تایپه در مراحل مقدماتی و دوم گروهی که حرفی 

برای گفتن نداشتند شق القمر نکرده است.
به قول عزیز پرتوی بازیکن و مربی سابق تیم ملی که با 
والیبال روز دنیا آشنایی دارد، در یک تورنمنت به اصطلاح 

استثنای  به  که  آسیا  و قهرمانی  ژاپن د و  چین  تیم 
بقیه درسطح پائینی 

بودند، تیم ملی به قهرمانی دست پیدا کرده است و این 
درحالی بود که در قاره کهن آسیا دیگر از تیم های کره جنوبی 

و ژاپنی که مدعی جهانی بودند آثاری نبود!
و  حرف  هم  باز  فدراسیون  رئیس  عجولانه  قضاوت 
حدیث هایی را در پی دارد که ممکن است با این گونه 
والیبال  آسیاب مخالفان فدراسیون  به  سخن گفتن آب 
بریزد و دود شعله های آتشی را که متولی فدراسیون والیبال 

برافروخته است به چشم شخص خود داورزنی برود.
ایجاد  و  منتقدان  تحریک  باعث  گونه سخن گفتن  این 
برگزاری  بخاطر  کنون  تا  که  می شود  احساسی  فضای 
مسابقات جوانان جهان، سعی کردند سکوت اختیار کنند، 
بعد از عدم کسب نتیجه جوانان در رقابت های جهانی و در 
پاسخ به سخنان داورزنی که حکایت از خودخواهی او دارد! 
حال که سخن به اینجا کشیده شده است باید اذعان کنیم 
باز هم ریشه تمام این نوع سخن گفتن ها زبان است 

و کلام هایی که کنترل نمی شود!
نتیجه گیری  از  پیش  بود  بهتر  داورزنی  آقای 
دوره  یکمین  و  بیست  در  جوانان  تیم ملی 
مسابقات والیبال قهرمانی جوانان زیر ۲۱ سال 
مراقب  و  می کردید  کنترل  را  گفتارتان  جهان 

بودید از چه ادبیاتی استفاده می کنید!
به هر تقدیر بیست و یکمین مسابقات قهرمانی 
والیبال جوانان زیر ۲۱ سال  جهان با حضور ۱۶ تیم 
برتر از قاره  های مختلف جهان به میزبانی مشترک 
ایتالیا و بلغارستان درحالی پیگیری شد که تیم ملی 
والیبال ایران در دو بازی اول خود در مرحله گروهی 
از صعود به دور بعد  این رقابت ها شکست خورد و 
بازماند تا واقعیت ها را بیشتر احساس کنیم و از آرزوهای 

رویایی و خیالی دست برداریم.
والیبال  پوش  ملی  جوانان 
ایران در اولین بازی خود 
این  گروهی  مرحله  در 
رقابت ها از بلژیک و در 
آرژانتین  از  دوم  بازی 
تا  خوردند  شکست 
مدافع  و  مدعی 
قهرمانی  عنوان 
مسابقات  این 

درمرحله گروهی از رسیدن به جمع هشت تیم باز بمانند!
شکست  درحالی  رقابت ها  این  در  ایران  والیبال  جوانان 
خوردند که بهروز عطایی یکی از مربیان خوب ایرانی در 
هدایت دو تیم والیبال آن هم به صورت همزمان دچار 
مشکل شده بود، زیرا این مربی بلافاصله پس از هدایت 
تیم ملی والیبال در ژاپن آن هم در مسابقات پر اضطراب 
آسیایی، به ایتالیا اعزام شد تا هدایت جوانان والیبال را در 

رقابت های جهانی  برعهده بگیرد.
عطایی که موفق شده بود تیم ملی والیبال بزرگسالان 
ایران را قهرمان آسیا کند در رقابت های جهانی در رده 
با  پاسورها  لازم  دلیل عدم هماهنگی  به  سنی جوانان 
مطلوبی  نتیجه  توخته  حسین  امیر  و  سعادت  بردیا 
این  بعدی  دور  به  صعود  به  موفق  تیمش  تا  نگرفت 

رقابت ها نشود.
دلیل  کردند  مطرح  منتقدان  که  هایی  صحبت  از  یکی 
هدایت همزمان یک مربی در تیم ملی جوانان و بزرگسالان 
بود. در والیبال روز دنیا و تیم های مدعی هیچگاه دیده 
نمی شود که یک نفر همزمان هدایت دو تیم آن هم در 

سطح ملی را در دست داشته باشد.
به نظر می رسد عطایی که در چندین ماه گذشته زحمات 
نتوانست  بود،  کشیده  بزرگسالان  و  جوانان  برای  زیادی 
آنچنان که در رقابت های جهانی جوانان در سال ۲۰۱۹ موفق 

عمل کرده بود، به نتیجه برسد.
حال باید فدراسیون والیبال و شخص آقای داورزنی پاسخگو 
باشد که چرا مدافع عنوان قهرمانی با ضعف هایی  مثل 
زدن سرویس های  در  و ضعف  تور  روی  دفاع  توپگیری، 
پرشی در رقابت های جهانی نتوانست انتظارات بحق مردم 

ایران به ویژه خانواده والیبال را بر آورده کند؟!
علت انتخاب بهروز عطایی برای هدایت همزمان دو تیم در 
رده تیم ملی بزرگسالان و جوانان چه بوده است؟ در واقع 
اشتباه استراتژیک فدراسیون والیبال باعث شد تا تیم ملی 
جوانان حذف زودهنگامی از مسابقات جهانی داشته باشد!

امید است که فدراسیون والیبال خود را ملزم به پاسخگویی 
ببیند نه اینکه مانتد دوره های گذشته به خصوص در دوران 
ولادیمیرآلکنو سرمربی تیم بزرگسالان رئیس فدراسیون به 
یک عذرخواهی بسنده کند و در باره بسیاری از موضوعات 
سکوت نماید تا همچنان دلایل ناکامی های تیم ملی در پرده 

ابهام بماند.

از ناکامی تیم ملی والیبال ایران در  والیبال بازی های المپیک از روی دلسوزی و عشق منتقدانی که پس  به  که  علاقه ای  و 
دارند، از نحوه عملکرد فدراسیون در انتخاب ولادیمیر آلکنو سرمربی روسی تیم ملی و نتایج حاصله و عدم توجه و حمایت از تیم های 

پایه به ویژه تیم ملی والیبال جوانان به انتقاد پرداختند و خاطر نشان کردند که؛ واقعيت ها به روش در پیش گرفته داورزنی و افراد غیروالیبالی 
اطرافیان وی به سود والیبال ایران نمی باشد، داورزنی رئیس خودشیفته فدراسیون والیبال بار دیگر مغرورانه و خیلی زود بر مسند قضاوت 

جلوس فرمود و واکنش نشان داد و عنوان کرد: افراد منتقد امروز باید به احترام جوانان ملی پوش با رهبری مربیان ایرانی تمام قد بایستند!

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار
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ورزشی

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

سوژه

بحران مدیریتی در راه است؛

پرسپولیس در مسیر استقلال 
قرار می گیرد؟

در شرایطی که باشگاه استقلال درگیر بحران مدیریتی شده بود، 
در نهایت، طی روزهای اخیر اعضای هیات مدیره جدید این 
باشگاه معرفی شدند تا پیش از آغاز فصل جدید فوتبال ایران، 
سروسامانی به کابینه مدیریتی استقلال داده شود. با این حال 
در این شرایط به نظر می رسد پرسپولیس هم که دیگر باشگاه 
تحت مالکیت دولت است، نیاز دارد تا تا هرچه سریع تر تکلیف 

خود را در بحث مدیرتی مشخص ببیند.
با جدایی جعفر سمیعی از پرسپولیس، هیات مدیره این باشگاه 
مجید صدری را به عنوان سرپرست مدیرعاملی باشگاه معرفی 
کرد تا امور جاری باشگاه دچار مشکل نشود اما پرسپولیسی که 
بحران های مالی زیادی را در خود می بیند، نیاز دارد تا ساختار 

مدیرتی مشخص و با ثبات به کارش ادامه داد.
در روزهایی که اعضای تیم فوتبال پرسپولیس خود را برای 
مصاف حساس برابر الهلال عربستان آماده می کنند، باشگاه 
دچار یک بحران مالی - که ریشه در گذشته دارد - شده و 
نتوانسته به تعهدات خود در قبال بازیکنان و مربیان عمل کند. 
با این حال مجید صدری که به تازگی اقاله قرارداد کارگزار قبلی را 
امضا کرده، در صدد است با برگزاری یک مزایده، کارگزار جدیدی 
را به خدمت بگیرد تا بخشی از مشکلات مالی باشگاه حل 
شود. تیم مدیریتی فعلی پرسپولیس در حالی مقدمات برگزاری 
مزایده و انتخاب کارگزار جدید را فراهم می کنند که باشگاه با 
سرپرست اداره می شود و هر روز هم نام جدیدی برای نشستن 

روی صندلی مدیرعاملی پرسپولیس بر سر زبان ها می افتد.
اینکه قرار است تیم مدیریتی فعلی پرسپولیس با ثبات کامل 
به کارش ادامه دهد یا تیم جدیدی معرفی شوند، در حیطه 
اختیارات وزارت ورزش و جوانان است اما نکته بسیار مهم 
این است که در شرایط فعلی - که پرسپولیس در راه امضای 
تیم  تکلیف  است  بهتر  دارد،  قرار  کارگزار جدید  با  قراردادی 
مدیریتی پرسپولیس برای فصل جدید مشخص شود و بعد 
کارگزار جدید انتخاب شود چون تجارب گذشته نشان داده اگر 
قرار به امضای قراردادی با کارگزار جدید باشد و تیم مدیریتی 
فعلی هم تغییر کند، مدیران جدید با دست بسته باشگاه را در 
اختیار می گیرند و باید در چارچوب قراردادی که مدیران قبلی 

امضا کرده اند، پیش بروند.
فصل گذشته، زمانی که تیم مدیریتی فعلی باشگاه حکم خود را 
دریافت کردند، پرسپولیس تحت قرارداد یک کارگزار قرار داشت 
و به همین دلیل بارها از سوی همین مدیران گفته شد که 
فضاهای درآمدزایی واگذار شده و کاری نمی توان کرد. حالا هم 
اگر قرار باشد همین مدیران قراردادی امضا کنند و بعد بروند، 

دوباره باید شاهد تکرار تجارب گذشته باشیم.

حذف اسپانیا و صعود پرتغال به 
نیمه نهایی جام جهانی فوتسال

تیم نلی فوتسال پرتغال با پیروزی مقابل اسپانیا راهی مرحله 
نیمه نهایی جام جهانی فوتسال شد، دو تیم مطرح فوتسال 
اروپا برگزارکننده یکی از حساس ترین بازی های مرحله یک 
چهارم نهایی جام جهانی فوتسال در لیتوانی بودند که این 
بازی در پایان وقت های عادی با تساوی دو بر دو به پایان 
رسید اما در وقت اضافه پرتغال بود که موفق به زدن دو گل 
به حریف نامدار خود شد تا با حذف اسپانیا از قدرت های 

بزرگ فوتسال جهان، به نیمه نهایی صعود کرد.

توپ و تور

از مرحله یک چهارم نهایی رقابت های جام جهانی فوتسال 
۲۰۲۱ لیتوانی، تیم  ملی فوتسال ایران شب گذشته در برابر 
قبول  از  پس  و  گرفت  قرار  قزاقستان  فوتسال  تیم ملی 

شکست سه بر دو، ناباورانه از جام جهانی کنار رفت.
تیم ملی فوتسال ایران پس از اینکه در مرحله گروهی جام 
جهانی دو پیروزی مقابل صربستان و آمریکا به دست آورد 
و برابر آرژانتین شکست خورد، در دور یک هشتم نهایی برابر 
ازبکستان قرار گرفت و با نتیجه 9 بر 8 به برتری رسید تا 
امشب به مصاف قزاقستان برود؛ تیمی که در گروه A با 
هفت امتیاز در صدر جدول ایستاد و پس از آن با نتیجه 
7 بر صفر از سد تایلند عبور کرد تا رودرروی ملی پوش ایران 

قرار بگیرد.
در این دیدار حساس، مسلم اولادقباد )۸( و احمد اسماعیل 
 ،)۲۵( »تورساگولوف«  کردند.  گلزنی  ایران  برای   )۱۲( پور 
»نائوب« )۲۸( و »تاینان« )۳۸( گل های قزاقستان را به 

ثمر رساندند.
سیدمحمد ناظم الشریعه سرمربی تیم ملی فوتسال ایران 
تیمش را با ترکیب علیرضا صمیمی، حمید احمدی، علی 
اصغر حسن زاده ، سعید احمدعباسی و مسلم اولاد قباد 
به زمین فرستاد. مهدی جاوید، احمد اسماعیل پور، حسین 
طیبی، محمد شجری، فرهاد توکلی، سپهر محمدی، باقر 
محمدی، طاها نعمتیان، علیرضا رفیعی پور    در لیست 

بازی حضور داشتند.

تیم ایران از همان ابتدای بازی توانست بهتر بازی کند و 
چند موقعیت نیز روی دروازه قزاق ها داشته باشد اما »لئو 
هیگوئیتا« دروازه بان آن ها اجازه گلزنی به فوتسالیست های 
کشورمان نداد. در ادامه اما پاس زیبا و دقیق احمد عباسی 
باعث شد تا اولاد قباد در موقعیت خوبی قرار گرفته و در 

دقیقه ۵ اولین گل ایران را به ثمر برساند. 
بعد از گل ایران، قزاقستان حملات خود را بیشتر کرد اما باز 
این تیم کشورمان بود که توانست توسط احمد اسماعیل 
پور و در دقیقه ۱۵ به گل برسد. با دو بر صفر شدن نتیجه تیم 
قزاقستان فشار خود را بسیار بیشتر کرد و توانست چندین 
موقعیت خطرناک ایجاد کند اما صمیمی با واکنش های 
خوب خود اجازه گلزنی را به حریف نداد، قزاقها بعد از گل 
دوم جلوتر آمدند و با کمک هیگوئیتا که در بازی »با پا« 
تبحر داشت، دروازه ایران را تحت فشار بگذارند اما درخشش 
علیرضا صمیمی گلر ایران مانع گلزنی حریف شد. قزاقستان 
حتی در دقیقه ۱۸ تیرک دروازه ایران را به لرزه درآورد اما 
توپشان به گل نرسید. به این ترتیب نیمه نخست با برتری 
دو گله ایران به پایان رسید تا قزاقستان که از مرحله گروهی 
تا یک چهارم تنها دو گل دریافت کرده بود، به اندازه تعداد 
گل های خورده اش در این جام، دروازه اش را باز شده ببیند 

تا نیمه نخست با نتیجه دو بر صفر به پایان برسد.
در نیمه دوم هم این قزاقستانی ها بودند که با حملات 
هم  نهایت  در  و  می کردند  تهدید  را  ایران  دروازه  بیشتر 
توانستند توسط تورساگولوف در دقیقه ۲۵ به گل اول خود 

دست پیدا کنند. آنها در دقیقه ۲۹ نیز موفق شدند توسط 
نائوب به گل تساوی برسند. 

قزاقستان که در نیمه دوم عملکرد بهتری نسبت به ایران 
داشت، دو دقیقه مانده به پایان بازی توانست توسط تاینان 
به گل سوم برسد. تیم ایران بعد از این گل سیستم پاور پلی 
را در دستور کار قرار داد اما این کار به ثمر مثمر ثمر نبود تا 

ایران با شکست سه بر دو از جام جهانی حذف شود. 
به این ترتیب تیم قزاقستان با حذف ایران راهی مرحله نیمه 
نهایی شد تا حریف پرتغال در این مرحله شود. ایران در دوره 

گذشته جام جهانی در رده سوم قرار گرفته بود.

گاهی نمی شود که نمی شود؛

مُزدِ ترس

لژیونرها

فوتبال اروپا

هفته دوم رقابت های لیگ قهرمانان اروپا در مرحله گروهی 
آغاز می شود و در یکی از مهمترین مسابقات تیم های فوتبال 
پورتو پرتغال و لیورپول انگیس به مصاف هم خواهند رفت، 
دیداری که می تواند با نمایش درخشش مهدی طارمی برای 

ما ایرانی ها شب خوشی را به ارمغان آورد.
طارمی ۲۹ ساله که خیلی دیر به فوتبال اروپا نقل مکان کرده، 
این فصل دومین سال حضور خود را در لیگ قهرمانان اروپا 
سپری خواهد کرد. طارمی در فصل کنونی با تجربه ای بیشتر 
امیدوار است که بتواند نمایشی بهتر از فصل گذشته در لیگ 

قهرمانان اروپا از خود ثبت کند.
ستاره تیم ملی فوتبال ایران با احتساب مسابقه هفته اول 
لیگ قهرمانان اروپا مقابل اتلتیکو مادرید تا کنون ۷ مسابقه 
را در این رقابت ها انجام داده است و بازی مقابل لیورپول 
هشتمین بازی این ستاره بوشهری در چنین سطحی از 

رقابت ها خواهد بود.
مهدی طارمی در این ۷ مسابقه ۲۸۹ دقیقه در زمین مسابقه 
حضور داشته است و در این مدت ۲ گل به ثمر رسانده و 
یک پاس گل برای هم تیمی های خود ارسال کرده است، 
طارمی در لیگ قهرمانان اروپا مقابل تیم های منچسترسیتی، 
مارسی 2 بار، یوونتوس۲ بار، چلسی و اتلتیکو مادرید بازی 
کرده است و موفق شده است که دروازه تیم های یوونتوس 

و چلسی را در این مسابقات باز کند.
طارمی اکنون پس از سردار آزمون و علی دایی با ۲ گل زده 
سومین گلزن ایرانی تاریخ لیگ قهرمانان اروپا است و گلزنی 
مقابل لیورپول می تواند این ستاره بوشهری را به رکورد شهریار 
در اروپا برساند، یاران طارمی در تیم فوتبال پورتو سه شنبه از 
ساعت ۲۲:۳۰ در چارچوب هفته دوم لیگ قهرمانان اروپا به 

مصاف تیم لیورپول خواهند رفت.

مهاجم جوان آبی اناری ها آمار بهتری از لیونل مسی داشته 
است و این باعث شده تا هواداران تیم به او امیدوار شوند، 
بارسلونا در هفته هفتم رقابت های لالیگا به مصاف لوانته 

رفت و توانست با سه گل به پیروزی دست پیدا کند.
گل سوم آبی اناری ها را در این بازی آنسو فاتی مهاجم 
جوان تیم به ثمر رساند، باوجود آنکه پیش بینی می شد 
که سران بارسلونا بعداز جدایی مسی شماره ۱۰ او را بایگانی 
کنند اما این پیراهن به آنسو فاتی رسید، این بازیکن جوان 
بازگشت باشکوهی از مصدومیت داشت و توانست با گل 
بازگشت خود را جشن گیرد، فاتی امید هواداران بارسلونا برای 

پر کردن جای خالی مسی است و آمار او هم امیدوار کننده 
نشان داده است.

او در سن ۱۸ سال و ۳۳۰ روز موفق به زدن ۱۴ گل برای 
بارسلونا شده است این درحالی است که مسی درست در 
همین سن تنها ۹ گل برای آبی اناری ها به ثمر رسانده بود 
و این نشان می دهد که بی جهت نیست که بارسلونا و 
هواداران تیم امیدوار به این بازیکن جوان هستند، بارسلونا 
شروع بدی در فصل جاری لالیگا داشته است و در ۷ بازی 
خود تنها ۱۲ امتیاز کسب  کرده تا رده ششم جدول رده بندی 
قرار گیرد و با تیم صدرنشین ۵ امتیاز اختلاف داشته باشد.

عملکرد »مهدی طارمی« در لیگ قهرمانان اروپا؛

لیورپول سومین قربانی مرد بوشهری می شود؟

درخشش شماره 10 جدید آبی اناری ها؛

فاتی بهتر از مسی!

مکمل هاي مفيد براي سيستم ايمني بدن

اسکن کنید

یک چهارم نهایی جام جهانی فوتسال
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اخـــبــار  کـــــوتاه

نیمکت نشینی صدای ستارگان پاری سن ژرمن را درآورد
تیم فوتبال پاری سن ژرمن که این روزها به جایی برای حضور ستارگان بزرگ 

تبدیل شده و در رویای قهرمانی اروپا سیر می کند با مشکلاتی مانند 
نارضایتی برخی از این ستاره ها از نیمکت نشینی نیز مواجه است، 

»جیان لوئیجی دوناروما« یکی از این ستاره ها است که به خاطر 
نیمکت نشینی تهدید به جدایی از این تیم کرده است.

حواس فرهاد،یحیی و بقیه سرمربیان جمع باشد
سازمان لیگ در فصل جدید برای سامان دادن به کنفرانس های خبری 

مربیان از ارکان قضایی فدراسیون فوتبال کمک خواسته و خبر رسیده 
برای مربیانی که در فصل جدید به نشست های خبری اهمیت نمی 

دهند و بدون دلیل موجه از حضور در آن سرباز می زنند جرایم نقدی 
سنگینی درنظر گرفته شده است.

ناراحتی بازیکنان منچستریونایتد از رژیم غذایی رونالدو!
کریستیانو منوی شخصی خود را به سرآشپز منچستریونایتد تحمیل 

هم  پسند  مورد  او  موردنظر  غذاهای  از  برخی  و  است  کرده 
به  باشگاه  در  است. یک شخص  نگرفته  قرار  تیمی هایش 

روزنامه سان گفت: او این را دوست دارد و با رژیم غذایی 
مدنظرش کار می کند، اما دیگران آن را دوست ندارند.

فرصت تاریخ سازی برای تیم های تنیس روی میز ایران
تیم ملی تنیس روی میز کشورمان در دوره گذشته در جایگاه ششمی آسیا قرار 

گرفت. بر همین اساس دیگر لازم نیست در رقابت های مقدماتی شرکت 
و برای رسیدن به جایگاهی که الان درآن قرار دارند تلاش کنند، از سوی 

دیگر، چنانچه در نخستین دیدار خود پیروز شوند، مدال برنزشان در 
رقابت های قهرمانی آسیا قطعی خواهد بود.

حکم نهایی پرونده مارک ویلموتس 9 مهر اعلام می شود
تا چند روز دیگر نتیجه نهایی حکم پرونده ویلموتس مشخص خواهد شد، مارک 

ویلموتس، سرمربی سابق تیم ملی فوتبال ایران که چندی پیش علیه 
فدراسیون ایران و در خصوص دریافت مطالباتش به دادگاه CAS شکایت 

کرده بود، در انتظار صدور رای این دادگاه است. رأی نهایی این شکایت در 
۹ مهر صادر خواهد شد.

پی سی آر در دیدار ایران و کره جنوبی قطعی نیست!
غلامرضا نوروزی، رییس فدراسیون پزشکی ورزشی اعلام کرد که شروط حضور 

تماشاگران در دیدار تیم های ملی فوتبال ایران و کره جنوبی، تزریق ۲ دز 
واکسن کرونا و نیز انجام تست پی سی آر است، اما گویا تاکنون صرفا 

تزریق ۲ دُز واکسن کرونا برای افرادی که تمایل دارند این مسابقه را در 
ورزشگاه آزادی تماشا کنند قطعی شده است.

آجرلو در انتظار لیست فرهاد مجیدی
مدیرعامل باشگاه استقلال تاکید کرده برای جذب بازیکنان داخلی و خارجی 

مد نظر فرهاد  مجیدی تماس تلاش خود را انجام خواهد داد. قرار است 
مجیدی در اولین فرصت فهرست بازیکنان خود را به آجورلو ارائه کند، 

گفته می شود فرهاد مجیدی روی بازگشت روزبه چشمی به این تیم 
حساب کرده و خواستار 2-3 بازیکن خارجی در تیمش شده است.

استقلال به دنبال جذب اسماعیلی و چشمی!
با توجه به درخواست فرهاد مجیدی گویا روزبه چشمی و فرشید اسماعیلی 

در دستور کار جذب آبی پوشان قرار گرفته است، باید دید مدیریت 
جدید باشگاه استقلال نسبت به جذب روزبه چشمی و فرشید 

اسماعیلی اقدام خواهد کردف رشید مظاهری با توجه به فسخ یک 
طرفه قراردادش با استقلال در لیست آبی ها برای جذب قرار ندارد.

محبوبیت این ورزشکار ایرانی در بین ژاپنی ها
بعد از قهرمانی سینا کریمیان در مسابقه روز 20سپتامبر در سالن یوکوهاما آرینا 

حالا محجبوبیت او در بی ژاپنی ها زیادتر شده است، کریمیان که در حضور 
17هزار تماشاگر در مقابل کیوتارو به مبارزه پرداخت حالا علاقمندان زیادی 

را در سرزمین آفتاب پیدا کرده است.دلیل این اتفاق هم اخلاق و احترام 
ویژه ای است که او به رقبای خودی می گذارد.

دیبالا و موراتا غایبان یوونتوس برابر چلسی
تیم فوتبال یوونتوس ایتالیا چهارشنبه شب در مرحله گروهی لیگ قهرمانان 

اروپا به مصاف چلسی خواهد رفت. این تیم برای این دیدار حساس 
پائولو دیبالا و آلوارو موراتا را در اختیار ندارد، بیانکونری اعلام کرد که 

زمان بازگشت دیبالا و موراتا به ترکیب آلگری به پس از بازی های 
فیفادی موکول خواهد شد.

اتفاق عجیب برای گلر ملی پوش استقلال
رشید مظاهری که فصل گذشته یکی از بهترین دروازه بان های لیگ بود و 

کلین شیت های زیادی را در دروازه استقلال ثبت کرد، برای فصل جدید 
قرارداد یا توافقی با تیم های لیگ برتر ندارد و این در حالی است که 

وی تا چندی پیش یکی از بازیکنان مطرح در نقل و انتقالات بود 
و با پیشنهادات متنوع و با ارقامی بالا از سوی چند تیم مواجه بود.

»سون« آماده رویارویی با ستارگان ایران
تیم ملی کره جنوبی فهرست بازیکنان خود را برای تیم دیدار ملی ایران اعلام 

کرد، دو تیم در مرحله مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر هم گروه هستند. 
کره جنوبی قرار است تا چند روز دیگر به مصاف تیم های فوتبال 

ایران و سوریه برود، ستاره کره ای تاتنهام با حضور در فهرست تیم 
ملی فوتبال کره جنوبی برای دیدار با ملی پوشان ایرانی آماده می شود.

همیلتون و ثبت یک رکورد فوق العاده دیگر
لوئیس همیلتون با پیروزی چشمگیر در روسیه  باعث شد راننده مرسدس دو 

امتیاز در مسابقات قهرمانی روز یکشنبه کسب کند و اولین راننده فرمول یک 
شود که موفق به کسب ۱۰۰  پیروزی در رقابت های جایزه بزرگ شده است، 

مکس ورشتاپن هلندی از )رد بول( مقام دوم را به دست آورد و کارلوس 
ساینز جونیور سوم شد.

مسی آماده تقابل با گواردیولا
جمع  به  هنگفت  قرارداد  یک  با  امسال  تابستان  در  که  مسی  لیونل 

پاریسی ها پیوسته بود تاکنون نتوانسته گلی برای این تیم متمول 
به ثمر برساند و  بازی آخر این تیم در لیگ فرانسه را به خاطر 

مصدومیت از دست داد، بازگشت فوق ستاره آرژانتینی فوتبال به 
تمرینات تیم فرانسوی نوید بازی وی در برابر گواردیولا را می دهد.

مدال آور المپیک آپارتمانش را به مربی خود بخشید
ایرینا کولیادنکو اوکراینی دارنده مدال برنز المپیک توکیو پاداش خود را که یک 

آپارتمان بود به مربی خود داد که باعث تمجید مسئولان از او شد و به 
همین خاطر یک آپارتمان دیگر دریافت کرد، مقامات ایرپن )منطقه 

کیف(، جایی که این ورزشکار زندگی می کند تصمیم گرفتند به او 
برای چنین عملی پاداش دهند.

فرگوسن در تمجید از رونالدو: گویی که سزار به رمُ بازگشته است
»الکس فرکوسن« مربی افسانه ای منچستر یونایتد بازگشت رونالدو را به 

مانند بازگشت سزار به رم توصیف کرد، وی در این زمینه گفت: این 
فوق العاده است که شاهد بازگشت رونالدو به جمع شیاطین سرخ 

هستیم. بازگشت وی به این تیم مانند بازگشت سزار به شهر رم 
است. این بازگشت برای همه هواداران یونایتد عالی بود.


